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Előadások témaköre:
1. Fiatal mezőgazdasági termelők indulásának támogatása
Előadó: Királyné Tusjak Mariann 046
2. Támogatott szaktanácsadói szolgáltatások igénybevétele
Előadó: Balatoniné Medvegy Anna 043
3. Állatjóléti támogatások
Előadó: Aszódi Róbert 0419
4. EMVA közeljövőben várható pályázati lehetőségei
Előadó: Királyné Tusjak Mariann 046
 Balatoniné Medvegy Anna 043
 Aszódi Róbert 0419
5. Fórum – Kérdések és válaszok
A fenti rendezvényünkre minden érdeklődő gazdálkodót Tisz-

telettel meghívunk. A rendezvényen való részvétel mindenki szá-
mára ingyenes.

Kérjük, hogy a rendezvényre az MVH regisztrációs számát 
hozza magával, mert ez az aláíráshoz szükséges.

Békés Megyei Agrárkamara

(folytatás az 1. oldalról)
akkor átment levelező tagozatra, hogy egyszerre járhasson a két 
helyre.

– Eléggé furcsa volt, hogy a két helyen egyszerre végeztem. Az 
egyik héten itt volt diplomaosztó, a másik héten Budapesten. Rá-
adásul mindkét helyen Vermes professzor gratulált a diplomához. 
Egy kicsit elcsodálkozott. 

Már dogozott a Körös-Maros Nemzeti Parkban, mikor Debere-
cenben a Kossuthon természetvédelmi ökológus szakmérnöki ké-
pesítést szerzett, 99’-ben pedig jelentkezett doktorandus képzésre 
a Corvinus Egyetem Tájvédelmi Karán. Tavaly kapta meg a dok-
tori címet, kicsit elhúzódott a dolog, mert időközben megszületett 
második gyermeke is.

Ezek után magától értetődik, hogy a hintafa említésekor nem 
késlekedik megjegyezni: sima fenyő, a selyemfenyő rövidebb 
tűjű változata. S abban sem vagyok biztos, hogy nagyon nyu-
godt lenne ma, ha meglátna egy osztálynyi gyereket az egyik fa 
ágán hintázni. 

– Szoros a kapcsolat az arborétum fenntartója, a Corvinus 
Egyetem és a Körös-Maros Nemzeti Park között, élő a tudomá-
nyos együttműködés. Az egyetemi konferenciákon mutattam be 
a nemzeti park munkáját és oktatóként is részt vettem a Tájépíté-
szeti Kar munkájában. Ott értesültem arról is, hogy Szíjártó Pé-
ter, az elődöm nyugdíjba megy, hát beadtam a pályázatomat. 

A feladatok a nemzeti parkban és itt hasonlóak, természetesen 
itt más szempontokat is fi gyelembe kell venni. Ragaszkodni kell 
az eredeti Bolza-féle kertszerkezet megtartásához, hogy az arbo-
rétum olyan legyen, amilyennek ő annak idején elképzelte. A mai 
látogatók egy jól átlátható, tisztásokkal tarkított, különleges er-
dőben sétálhassanak, s részük legyen abban a látványban, amit a 
különleges dendrológiai gyűjtemény adhat. Ennek szem előtt tar-
tásával kell gondoskodni a szaporításról, növénynevelésről, állo-
mánygyarapításról, pótlásokról. 

– Mindehhez türelem kell, hiszen a fák nem nőnek olyan gyor-
san, mint a gyerekkorunkban cserépbe elültetett bab, de ugyan-
olyan örömet okoz fi gyelni, hogyan cseperednek, fejlődnek a fi atal 
növények, látva bennük a majdani délceg fákat. Hasonlóan érez-
hettek a kertet telepítő Bolzák, akik sohasem láthatták olyannak a 

művüket, mint amilyennek a kert telepítésekor megálmodhatták. 
– Szarvas legfontosabb turisztikai nevezetessége az arboré-

tum. Évente 60-70 ezer látogató fordul meg itt. A város az ide-
genforgalmi terveiben számít a Pepi kertre. Mennyiben fog ennek 
megfelelni a dr.Hanyecz Katalin vezette arborétum?

– Az arborétum olyan érték, amit meg kell mutatni mások-
nak, mégpedig úgy, hogy közben minél kevesebb kárt okozzunk 
a kertben. A nemzeti parkban szerzett tapasztalataimnak jó hasz-
nát fogom venni ennek minél jobb megvalósításában, hiszen az 
Anna-ligeti tanösvény kialakításánál is ezt az elvet tartottuk 
szem előtt. 

Szükség van rá, hogy az igényes, szép fogadó épület mellett a 
látogatók számára nélkülözhetetlen többi egységet, büfét, mos-
dót is megfelelő módon alakítsuk ki. Gondolkodom azon is, hogy 
megoldjuk: a leglátogatottabb napokon se legyen sorban állás a 
jegypénztár előtt. Szeretném élőbbé tenni az arborétum honlap-
ját, és tervezek néhány olyan újítást, programot is, ami a családok 
arborétumi látogatását tehetné örömtelibbé. Ámbár pillanatnyi-
lag nem tudom honnan lesz erre pénzünk és erőnk. Minimális lét-
számmal dolgozunk, s mint mondtam, a legfontosabb az értékek 
megőrzése, fenntartása. 

A várossal kapcsolatot jelent, hogy a főiskola környezetvédel-
mi karára járó hallgatók itt töltik a gyakorlatukat. Szeretném, ha 
az általános iskolák biológia-, természetvédő szakkörei is köze-
lebb kerülnének hozzánk.

Az arborétumban megforduló látogatók fi gyelmét az itt elhe-
lyezett szórólapokkal hívhatnánk fel a többi szarvasi látniva-
lóra, vagy szervezett programok segítségével köthetnénk össze 
az arborétumi látogatást más, a turisták érdeklődésére számot 
tartó idegenforgalmi termék bemutatásával. Így például ki le-
hetne használni, a vízzel, utakkal is egymással összeköttetés-
ben álló két Bolza-kert, az arborétum és az Anna-liget közötti 
rokonságot.

– Lesz tehát tennivalója. Ha ehhez még hozzászámolunk némi 
továbbtanulást…

– Most már nem én járok majd iskolába, inkább én szeretnék 
oktatni. Ha minden igaz, erre szeptembertől nyílik lehetőség.      

K.Zs.

Az érétékek megőrzése a legfontosabb

Lezárult egy nagy Euró-
pai Uniós projekt Szarvason 
és  kistérségben, melyen be-
lül több, mint kétszáz szociá-
lis területen dolgozó szakem-
ber juthatott szakmai és lelki 
megújuláshoz. A képzések lé-
nyege, hogy az ezen a terüle-
ten dolgozók rendelkezzenek 
olyan tudással, melynek ered-
ményeként az aktív korú mun-
kavállalókat segíthessék mind 
mentálisan, mind tanácsaik-
kal, munkájukkal. Így valósul-
hatott meg a kilenc fajta kép-
zés közül a „jelnyelvi tolmács-
képzés”, a „korai fejlesztés”, 
az „álláskeresési technikák” 
elsajátítása, valamint a „roma 
társadalom ismeret”. Legtöbb 
igény az „informatikai képzés-
re” mutatkozott, de a „szemé-
lyiségfejlesztés” és „kiégést 
megelőző tréningre” szerve-
zett csoportok is maximális 
létszámmal működtek.

A támogatás harminc szá-
zalékáig lehetőség volt fejlesz-
tésre, beruházásra. Így gazda-
godhatott a pályázó intézmény 
8 db számítógéppel, valamint 
újabb helyiségek kialakításá-
val, melyek a képzés ideje alatt 
a hallgatók és a képzők kényel-
mét szolgálták, a későbbiekben 
hasznossá válhatnak az egyre 
bővülő intézmény napi tevé-
kenységének ellátásában. Ha-
sonlóképpen megújulhatott és 
új bútorzatot kapott a Családse-
gítő és gyermekjóléti szolgálat 
teljes épülete, ahol a városban 
és a kistérségben élő majd min-
den munkanélküli és rendsze-
res szociális segélyezett meg-
fordul.

A nagy pályázat az Európai 
Unió társfi nanszírozásával, a 
Nemzeti Fejlesztési terv Hu-
mánerőforrás-fejlesztési Ope-
ratív program keretén belül va-
lósulhatott meg. 

Közel húszmillió a Körös-szögi Kistérség 
szociális szakembereinek képzésére

Megújulás, minden téren

Imaheti igehirdetések és imaközösség...
...az újtemplomi gyülekezeti teremben (Szabadság út 70.) 

2008. jan. 20-27-ig, vasárnaptól-vasárnapig, esténként 5 órai 
kezdettel Dr. Oláhné Kántor Nóra lelkész szolgálatával.

Mindenkit szeretettel várunk!


